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לחסל אחת דורש משר האוצר איגוד לשכות המסחר נשיא 

פקי מערכת הבריאות לספקים את האפליה בין ס ולתמיד

 מוסדות המדינה אחרים של 
 

כבר בעתיד  ,לא תפסקאם . מדי אפליה נמשכת זמן רבה" :לין הדגיש

כדי לקדם  ואף תביעה נזיקית הקרוב נאלץ להפעיל אמצעים משפטיים

 "עסקי לבין רשויות המדינה.המגזר ההשוויון ביחסים שבין  את עקרון
 
 

לחסל את האפליה ליברמן האוצר שר מ דורשעו"ד אוריאל לין  איגוד לשכות המסחרנשיא 

  .הבריאות לספקים אחרים במוסדות המדינההמתקיימת מזה שנים בין ספקי מערכת 

 

מזה זמן שכל התיקונים והוראות החוק העוסקים "מפנייה ששיגר לין לשר האוצר עולה כי 

בפירעון חובות של המגזר הציבורי לתעשייה או ליבואנים מחריגים דרך קבע את ספקי מערכת 

חובות רשויות המדינה  קבע  תקופה של פירעון 2017חוק מוסר תשלומים לספקים  הבריאות.

בעת חקיקת החוק נקבע כי החרגת ספקי   תוך שהוא מחריג במפורש את ספקי מערכת הבריאות.

מערכת הבריאות מהחוק הינה לתקופה של שלושה חודשים בלבד וכי לאחר תקופה זו תבוטל 

האפליה וייקבע מתווה לשילוב ספקי מערכת הבריאות בחוק מוסר תשלומים לספקים. והנה 

מש לאחרונה בהצהרת משרד האוצר על סיוע לעסקים ובעיקר בשאלת הנזילות שוב הוחרגו מ

   "ספקי מערכת הבריאות.

 

. התנהלות נמשכת ופוגענית שממוקדת דווקא בספקים של אי שוויון מעשה חמורזהו " לין מדגיש

 החשובים ביותר למערכת הבריאות, הנעשית מטעמי נוחות פנימית בלבד."

 

פיגורים בפירעון החובות לספקי מערכת הבריאות מייקרים את המוצר, מערערים את לדבריו, 

יחסינו עם חברות התרופות והציוד הרפואי הזרות ומייצרים מתח מיותר שבין ספקי מערכת 

 הבריאות לבין מערכת הבריאות עצמה.

 

תוך זמן  לביטול האפליה ייעשה התיקון הנחוץ גם בתקנות וגם בנוהלאם לא כי מתריע לין 

כנגד יאלץ להפעיל אמצעים משפטיים ואחרים ואף תביעה נזיקית איגוד לשכות המסחר   ,קצר

על מנת  ,יבואניםהנזיקית שהגשנו נגד נמל אשדוד יחד עם הלתביעה בדומה משרד הבריאות, 

 לקדם את עקרון השוויון ביחסים שבין המגזר העסקי לבין רשויות המדינה.
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 חוק מוסר תשלומים לספקים –השתלשלות העניינים נספח: 

 

חודשים  3ועדת הכלכלה החריגה את מערכת הבריאות למשך  .2017החוק נחקק תחילת  .1
בלבד כדי שמשרד הבריאות יוכל להניח תקנות לשילוב מערכת הבריאות בחוק. ההחרגה 
נבעה מכך שמשרד הבריאות טען שמערכת הבריאות פועלת בשיטה של תקצוב המוסדות 

 .30ולכן אינה יכולה להתאים עצמה לשוטף + 

יו"ר ועדת הכלכלה ח"כ כבל ביום )ציטוט(: "  –בוועדת הכלכלה דיון  -  - 28/2/2017 .2
 העסקים הקטנים: הבאנו בשורה אדירה למשק ושמנו סוף לשוטף פלוס אינסוף" 

 חודשים. 3 -תוך החרגת מערכת הבריאות ל

כדי להסדיר את הנושא וקיבל על  חודשים 6משרד הבריאות ביקש מוועדת הכלכלה עוד  .3
 .2017ספטמבר 

 ולא הניח תקנות לשילוב מע' הבריאות בחוק. א עמד בהתחייבותוהמשרד ל .4

  –דיון בוועדת הכלכלה  – 22/11/2017 .5

יו"ר ועדת הכלכלה ח"כ כבל: מערכת הבריאות לא עמדה בהתחייבותה ליישם את )ציטוט(  
 "שבועות נגיש לוועדה מתווה לעמידה בחוק 3; שר הבריאות ליצמן: תוך 30חוק שוטף פלוס 

 דיון בוועדת הכלכלה בראשות חה"כ איתן כבל    -   15/5/2018 .6

יו"ר ועדת הכלכלה כבל מתח ביקורת קשה על הממשלה שלא  -)ציטוט מהודעת הוועדה(: 
: "הממשלה היא העבריינית הגדולה ביותר על החוק 30מיישמת את חוק שוטף פלוס 

 .והתוצאה היא גזל של העסקים הקטנים והבינוניים

 דיון בוועדת הכלכלה  – 13/11/2018 .7

גזברי הרשויות המקומיות לוועדת הכלכלה: המדינה לא משלמת בזמן ולא " –)ציטוט( 
; היו"ר כבל: המדינה היא העבריינית הכי גדולה ומייצרת 30מקיימת את חוק שוטף פלוס 

 "אדאג שיהיו כללים ברורים לעמידה בחוק –אפקט שרשרת 

 דיון בוועדת הכלכלה  – 16/6/2020 .8

יו"ר ועדת הכלכלה מרגי נזף במשרדי האוצר, הכלכלה והבריאות על הסחבת  )ציטוט(: "
איגוד לשכות  ": "הכשלים ביישום החוק מגיעים לכדי זלזול בכנסת30ביישום חוק שוטף פלוס 

 כסף לשלם המסחר מזהיר: אם יגיע גל שני של קורונה ליבואני הציוד הרפואי לא יהיה

 דיון בוועדת הכלכלה  – 16/9/2020 .9

יו"ר ועדת הכלכלה מרגי: הצעת משרדי הבריאות והאוצר ליישום חוק שוטף פלוס "  –)ציטוט( 
נציג משרד הבריאות דיווח כי בעידוד שרי  לא לכך התכוון המחוקק –לא מספקת  30

ן נשיא איגוד לשכות מיליון שקלים לתחילת יישום החוק; סג 300הבריאות והאוצר אושרו 
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לא יהיה לנו להביא תרופות וציוד רפואי לגל השלישי של הקורונה;  –המסחר: זה לעג לרש 
 "היו"ר מרגי מתח ביקורת על היעדרותו של מנכ"ל משרד הבריאות

 דיון בוועדת הכלכלה  – 15/12/2020 .10

לטובת יישום  מיליון שקל נוספים 200משרד הבריאות בוועדת הכלכלה: קיבלנו " –)ציטוט( 
הוועדה דורשת ממשרד הבריאות לקיים את  –; היו"ר מרגי: הסכום לא מספק 30חוק שוטף + 

 " החוק תוך זמן סביר

ואז  –מנכ״לי חברות ישראליות: "משרד הביטחון ביקש שנסייע בהתמודדות עם הקורונה "
 "קנה תוצרת סין. לא מבקשים העדפה אלא הזדמנות שווה

  –בוועדת הכלכלה דיון  – 28/12/2020 .11

 בעיקר דיווח על יישום החוק לגבי אלו שהחוק חל עליהם.

  –דיון בוועדת הכלכלה  – 29/12/2020 .12

 בעיקר בנושא יישום החוק למי שכבר הוחל עליו.

 בראשיות חה"כ מיכאל ביטון.  –דיון בוועדת הכלכלה  – 8/11/2021 .13

 הוועדה דרשה:

  פסיכולוגים ודומיהם.לשלב בחוק ספקים יחידים כגון 

 .שילוב יבואנים קטנים 

 .לקיים תחנה בעוד שנתיים שלוש שבה האוצר יגדיר ספקים נוספים שהחוק יחול עליהם 

 .להעביר את כל אלה לידיעת שר האוצר 

 

 מאז לא קרה דבר.

 

 בין לבין 

בית המשפט דרש ממשרדי הבריאות והאוצר להניח תקנות  – 7939/18 הוגשה עתירה לבג"ץ .1
 , צפוי להתקיים דיון.2022בסוף מרץ  לשילוב מערכת הבריאות בחוק.

הוצאנו אין ספור פניות למנכ"לי משרד הבריאות לדורותיהם, שרי הבריאות לדורותיהם, שרי  .2
 ים.האוצר לדורותיהם לפעול לשילוב מערכת הבריאות בחוק מוסר תשלומים לספק

 
 


